
 
Yttrande över KPMG:s granskning av bokslut och årsredovisning 
 
  
Inledning 
Vi har delat upp yttrandet i två delar, dels en del avseende den ekonomiska 
redovisningen och dels den del som avser måluppfyllelsen. Vårt fokus har varit 
på de delar som KPMG lyfter fram som förbättringsområden. 
 
Måluppfyllelse 
KPMG lyfter fram följande förbättringsområden; 

- Resultaten är inte i enlighet med vad fullmäktige fastställt(1.2) 
- Viktning av styrtalen 
- Olika bedömning mellan målen 

 
Följande text finns med i det dokument som kommunfullmäktige hade vid 
fastställande av budget för 2014; 
 
Mål och styrtal hanteras och redovisas enligt nedanstående. 
Mål antas för mandatperioden 
Styrtal och målvärden revideras årligen. 
Måldokumentet fastställs av kommunfullmäktige i samband med budget. 
Måluppfyllelsen redovisas som uppfyllt, delvis uppfyllt samt ej uppfyllt – i 
dokumentet redovisas det som färger – grön, gul, och orange. 
Definitionen av uppfyllt, fler än hälften av styrtalen är till minst 90 % 
uppfyllda. 
Definitionen av delvis uppfyllt, fler än hälften av indikatorerna är över 80 % 
uppfyllda eller ett resultat över riksgenomsnittet. 
Definitionen av ej uppfyllt, hälften eller fler av indikatorerna har ett resultat om 
80 % eller lägre. 
 
Det finns inte någon skillnad i bedömning i vad som är uppfyllt och det som 
inte är uppfyllt, se redovisningen ovan. Däremot kan vi givetvis gjort fel i 
markeringen av något mål. Det finns ingen viktning mellan styrtalen, dock 
viktar vi vår ambition mot riksgenomsnittet för att hitta relevanta nivåer och 
ambitioner. Avseende resultatet för 2014 kan vi konstatera att vi når eller delvis 
når målen i 12/14 fall, vilket indikerar att vi i minst 12/14 fall har ett resultat 
över riksgenomsnittet. 
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Dock delar vi uppfattningen att ovanstående bedömnings kriterier bör vara 
synligare och tydligare.  
 
Ekonomisk redovisning 
Sid 1, femte stycket 

 
Finns fler orsaker till varför, dels ett stort projekt parallellt med 
bokslutsprocessen samt en längre sjukskrivning. Tidigare har en fullständig 
avstämning av alla balanskonton enbart skett vid delårsbokslut och årsbokslut. 
En ny rutin som är under införande är månatlig avstämning av alla 
balanskonton varpå bördan för avstämning vid bokslut borde minska då 
eventuella avvikelser fångas upp och åtgärdas i ett tidigare skede. Beräknas 
vara infört under året. 
 
Sid 1, sista stycket 

 
Finansiella målen bedöms uppfyllda, om än på gränsen. Viktigt att kostnads- 
och intäktsutvecklingen följs under 2015 för att säkerställa att gapet inte ökar 
ytterligare. 
 
Sid. 6, första stycket 

 
 
Avvikelser bör kommenteras, speciellt större avvikelser. Våra rutiner kring 
ekonomistyrning och prognostisering bör ses över för att säkerställa att 
avvikelser kommenteras framöver och att prognostisering sker på ett lämpligt 
sätt. 
 
Sid 6, tredje stycket 

 
 
Det är viktigt att analysmodellen respekteras och följs för att underlätta för 
läsaren men även ge en enhetlig och seriös bild.  
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Sid 7, fjärde stycket 

 
Se kommentar ovan för sista stycket på sid 1. 
 
Sid 7, femte stycket 

 
 
Vi behöver förbättra vår förmåga att systematiskt och tidigt identifiera 
avvikelser. Detta för att kunna hantera ombudgeteringar och andra åtgärder med 
högre kvalitet.  
 
Sid 10, fjärde stycket 

 
 
Vi kan konstatera att byte av ekonomisystem parallellt med bokslutsprocessen 
har varit en alltför hög belastning på organisationen.  
 
Sid 10, sista stycket 

 
 
Väldigt stor skillnad på höstprognosen och slutligt utfall. Det finns anledning 
att se över såväl kunskap som verktyg för prognoser. Även 
periodiseringsverktyget behöver förbättras/förfinas. 
 
 
 
 
Sid 12, första stycket 
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”Felbudgetering” avseende interna kapitaltjänstkostnader var troligtvis en 
medveten felbudgetering på grund en komplex hantering av 
kapitaltjänstkostnader och lite olika syn internt såväl på ekonomikontoret som 
mellan förvaltningarna på kapitaltjänstkostnader. Om det skulle gå att hantera 
kapitaltjänsten på ett mindre komplext sätt skulle eventuellt ovan nämnda fel 
kunna undvikas eller få mindre påverkan.  
 
Sid 13, tredje stycket 

 
Systemförvaltning var under bokslutsprocessen/systembyte inte prioriterat i 
tillräcklig omfattning. 
 
Sid 13, fjärde stycket 
 

 
Detta rättar vi till vid kommande delårsbokslut/bokslut.  
Sid 13, sista stycket 
 

 
 
Detta har påpekats av revisorerna en tid. Utveckling har dock inte varit ett 
prioriterat område, trots att behovet påpekats, varpå bland annat sådana frågor 
blivit lidande. Vi har tagit upp tråden igen och hoppas kunna ha mer 
ändamålsenliga bokslutsbilagor vid delårsbokslutet. 
 
 
Peter Nyberg 
Kommunchef/t.f. ekonomichef 
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